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Geacht college, 

 

Toen u aantrad als burgemeester, heeft u oriënterende gesprekken gevoerd met de 

fractievoorzitters. De Liberale Partij Maastricht heeft toen aangegeven dat het belangrijk is dat 1. De 

positie van de raad op korte termijn verbeterd en versterkt moet worden door haar weer in 

stelling/positie te brengen (opdracht in profielschets burgemeester). Want voorheen werd de raad 

uitgenodigd voor alle belangrijke bijeenkomsten, evenementen, en beurzen die in de stad 

plaatsvonden, werden er gezamenlijk projecten bezocht, of steden bezocht, om kennis te vergaren, 

inspiratie op te doen, om (nieuwe) contacten te leggen, om nieuwe ideeën te ontwikkelen voor de 

stad. We legden gezamenlijke werkbezoeken af, onderhielden jaarlijks euregionale contacten, aan 

het einde van de periode gingen we samen met het college en elke raadscommissie een dag erop uit 

in de Euregio; als er uitnodigingen van partijen voor het college binnenkwamen, zorgde het college 

ervoor dat de raad ook werd uitgenodigd, want we traden samen naar buiten als een geheel, de 

kennis en ervaring moest gedeeld worden. Dit alles heeft de raad nodig om goed te kunnen 

functioneren. Dat besef was er bij het college maar ook de gunfactor. 

In de vorige twee periodes is door dit alles een streep gezet, zeer ten nadele van de raad en dus van 

de stad. Daardoor zijn onze kennis, ervaringen, contacten en netwerken, inspiratie verschraald.  De 

raad, het hoogste bestuursorgaan werd min of meer naar de achtergrond gebonjourd. 

Aan u de oproep om dat alles z.s.m. te herstellen. 

Recent kregen we (via via) een uitnodiging te zien waarin het college de fractievoorzitters van de 

Staten, tweede Kamerleden, organisaties en bedrijven etc. uitnodigt, ditmaal voor de Amstel Gold 

Race. Voor de vrijwilligers van Sport organiseert u in dat kader een feestelijk ontbijt in dit weekend, 

Maar de eigen gemeenteraad nodigt u niet uit, die houdt u overal buiten en slaat u telkens over. We 

hebben u diverse keren erop geattendeerd de raad ook uit te nodigen, tevergeefs. In de zomer 

nodigde u de statenleden uit voor Rieu, maar de eigen gemeenteraad niet. Zelfs als u ergens kaarten 

voor krijgt en er over houdt, nodigt u de raad niet uit. U koopt kaarten in voor het college en voor uw 

“relaties die u moet onderhouden”, maar de raad die telt blijkbaar niet mee.  Waarom is het bij het 

college niet van zelfsprekend de eigen raad uit te nodigen? Is het college niet te zeer gefocust op 

zichzelf?  Hoe denkt u dat dit uitsluiten overkomt? Het vergroot alleen maar de afstand tussen raad 



 
en college en het verbetert de onderlinge verhoudingen niet. U geeft aan dat het college 

evenementen, beurzen etc. moet bezoeken om te netwerken en zich op de hoogte moet stellen van 

wat er in de stad gebeurt, maar dat geldt óók voor de gemeenteraad, maar we worden niet in die 

positie gesteld! We worden ook “het hoogste bestuursorgaan” genoemd, welnu, komt het respectvol 

over als u het “hoogste orgaan” steeds van belangrijke zaken in de stad uitsluit? Die titel, zo mogen 

we wel stellen, is in Maastricht inmiddels een lege huls.  

Onze fractie heeft ook aangegeven dat het belangrijk is  

dat 2. De sfeer in de raad verbeterd moet worden, we draaien op volle toeren en werken alleen nog 

maar overvolle agenda’s af, steken uren in dossiers die mislopen, maar daarbuiten gebeurt weinig 

dat verbroedert. Dat komt op de eerste plaats omdat het college de raad van alle uitnodigingen 

uitsluit en leuke dingen organiseert maar de raad daar niet bij wil hebben, terwijl dat juist belangrijke 

gelegenheden daarvoor zijn. Het ontbreekt aan informele contacten, die juist belangrijk zijn. Hier laat 

u kansen liggen. Zo organiseerde u in januari een megafeest voor de gemeentelijke organisatie. Het 

hele theater werd afgehuurd, eten, drinken en muziek. De ambtenaren (we gunnen ze het van 

harte!), college en zelfs onze griffie werden uitgenodigd, alleen de raad niet. We wisten zelfs van 

niets van dit megafeest, dat hoorden we pas achteraf via via.  

Onze fractie had in december een kerstborrel willen organiseren voor de raad, om ook eens wat 

gezelligs te doen voor de raad, maar die heeft u ontraden omdat u zich afvroeg of deze wel 

rendement zou opleveren. Omdat de raad zelf geen budget heeft voor activiteiten - zoals het college 

voor haar activiteiten, reizen, en bezoeken gewoon uit de algemene middelen put - moest de 

kerstborrel bij Veer Mestreech afgelast worden. Het was dus dubbel gênant toen we er achter 

kwamen dat er een paar weken later een megafeest in het theater plaatsvond, waarvoor kosten nog 

moeite werden bespaard, en de raad een sobere kerstborrel van ca € 250,- niet eens gegund werd. 

Die kerstborrel had zeker bijgedragen aan het verbeteren van de sfeer in de raad, we hebben in die 

25 jaar nog nooit een kerstborrel gehad, ook voor een kerstpakket vallen we buiten de boot. En als u 

de raad had uitgenodigd voor het feest in het theater, had ook bijgedragen aan een betere sfeer. 

Blijkbaar vindt u dus dat de raad niet erbij hoort? 

 

3. We gaven ook aan dat de banden tussen raad en college weer aangehaald moeten worden en er 

aan betere verhoudingen gewerkt moet worden.   

Daar hoort een betere samenwerking bij, meer gezamenlijk naar buiten optrekken. Vroeger was dat 

namelijk wel het geval en dat wierp zijn vruchten af voor de stad. 

Waren er veel meer informele momenten, was er tijd om begrip te kweken voor standpunten, werd 

er gepraat over ontwikkelingen die er aankwamen of werden zorgen gedeeld.  De raad werd voor 

alles uitgenodigd, het zat gewoon in het DNA van het college om de raad er vanzelf bij te betrekken, 

ook de gunfactor was aanwezig, de erkenning van het hoogste bestuursorgaan, we hadden echt het 

gevoel erbij te horen en gewaardeerd te worden, allemaal facetten waardoor je samen beter door 

een deur kunt, dus ook beter voor de stad. Dit is verleden tijd. Het college steekt blijkbaar te weinig 

de hand in eigen boezem. 

 

Hoe was het? 

Twee periodes terug hadden de burgemeesters en de rest van het college de visie dat college en raad 

samen moeten optrekken omdat we samen de stad besturen, vormgeven en vertegenwoordigen. De 

raad werd daarom goed in positie gebracht, want een raad die overal bij betrokken wordt 

functioneert op een hoger niveau; de banden met het college waren daarom hechter, de 

verhoudingen beter. 



 
Om de raad goed in positie te brengen om haar taken uit te voeren – was de terechte opvatting -  zijn 

daar hele specifieke kennis, ervaring, contacten en netwerk voor nodig.  

Die ingangen, contacten heeft de raad meestal niet, maar het college daarentegen wel -  daarom 

werd de raad hierin actief meegenomen. Daarom was het nodig de raad zoveel mogelijk op de 

hoogte te brengen van nieuwe ontwikkelingen: de raad moest veel geïnspireerd moest worden, niet 

alleen maar met de raadstukken bezig zijn. De raad moest een zo breed mogelijk netwerk opbouwen, 

dus werden we door het college in contact gebracht met belangrijke spelers in het veld, opdat we 

geen achterstand opliepen, onze kennis en ervaringen niet verschraalden maar op soort gelijk niveau 

kwamen, ook i.v.m. de besluitvorming. En daarom vond het college het belangrijk de raad zoveel 

mogelijk te betrekken, samen naar buiten te treden, includeren in plaats van excluderen.  

Daarom werd de raad uitgenodigd voor evenementen, beurzen, belangrijke bijeenkomsten die van 

invloed zijn op de stad, nieuwe ontwikkelingen, opdat we zoveel mogelijk ons licht konden opsteken. 

Werden we ontvangen door organisatoren van beurzen, evenementen en bijeenkomsten die de raad 

nog extra informatie verschaften of zaken aankaarten die zij ons wilden meegeven. Dat vonden deze 

burgemeesters en wethouders belangrijk: de raad zoveel mogelijk vroegtijdig signalen op te laten 

pikken, kennis laten vergaren en contacten laten leggen, indrukken te krijgen in omgevingen waar ze 

buiten de raad niet automatisch toegang had. Belangrijke uitnodigingen - die vanuit of richting 

stadhuis kwamen, daarvoor werd de raad voor uitgenodigd en bij betrokken en was er geen 

uitnodiging voor de raad bij, dan werd even contact opgenomen met de organisatie om ook voor de 

raad uit te nodigen. Als gevolg hiervan was het een vanzelfsprekendheid bij organisaties om college 

en raad samen uit te nodigen, we werden naar buiten als een geheel gezien. Vanuit de samenleving 

werd de raad toen ook niet - zoals nu - als een los aanhangsel van het college beschouwd, maar als 

een geheel en tegelijkertijd als een volwaardig orgaan dat aanwezig was bij belangrijke 

gebeurtenissen in de stad. Elk jaar werden er bijeenkomsten georganiseerd waar de gemeenteraden 

en colleges van Aken, Luik en Maastricht zich troffen, ook hebben we gezamenlijk Hamburg, het 

IJffelgebied. Valenciennes, Luik, Aken, Leuven, Brussel, Antwerpen, Den Haag, Amsterdam, steden in 

Limburg, bezocht i.v.m. projecten. Kortom het was een veel positieve en creatievere atmosfeer om 

als raad te functioneren. Dat alles is verloren gegaan.  En zelfs nu proef je bij het college nog dat ze 

liefst op zichzelf gefocust blijven, alsof we concurrenten zijn. Echter de wij-zij versie levert de stad 

niet de beste bestuur op dat zij verdient! 

Vraag 1: wat gaat u concreet doen t.a.v. punt 1 om de raad weer in positie te brengen/ haar positie 

te verstevigen?  

Vraag 2: wat gaat u concreet doen t.a.v. punt 2 om de sfeer in de raad te verbeteren? 

Vraag 3:  wat gaat u concreet doen t.a.v. punt 3 om de banden tussen raad en college weer aan te 

halen en de verhoudingen te verbeteren?   

Vraag 4: wanneer wordt de gemeenteraad weer uitgenodigd voor belangrijke bijeenkomsten in de 

stad die het college ook bezoekt, zoals evenementen, beurzen etc., opdat wij de onderlinge relatie 

kunnen verbeteren, ons kennisniveau kunnen verhogen en optimaal contacten kunnen leggen en 

netwerken? 

Hoogste bestuursorgaan 

Alhoewel de raad het hoogste bestuursorgaan in de stad is hebben we de indruk dat de raad het 

orgaan is dat het college in de raadzaal tegenkomt als er besluiten genomen moeten worden, een 

orgaan waarvan veel gevraagd wordt, maar er eigenlijk niet bij hoort en op afstand gehouden wordt.  

Vraag 5a: hoe kijkt u tegen de raad aan als hoogste orgaan van de gemeente en hoe geeft u gestalte 

aan de betekenis van die titel?  

Vraag b: Bent u van mening dat het hoogste orgaan ook, net als het college bij de belangrijkste 



 
gebeurtenissen in deze stad aanwezig moeten kunnen zijn en dus ook uitgenodigd moeten worden 

door het college?  

 

Voorbeelden  

1.Mahlsteden verband, ook in de relatie met de gemeenteraden en colleges van Luik en Aken wordt 

niet meer geïnvesteerd, dit verband bevorderde de onderlinge euregionale samenwerking. We 

werden op de hoogte gesteld van de diverse projecten en ontwikkelingen die er over de grenzen 

werden gerealiseerd. Er vond een uitwisseling van kennis plaats. Twee periodes geleden is dat ook 

afgeschaft en na de corona is het nooit meer opgepakt. Er volgen geen uitnodigingen meer voor de 

raad met de gemeenten Luik en Aken en college.  

Vraag  6a: Ziet u het belang in van Euregionale contacten tussen colleges en gemeenteraden? 

b. Bent u van plan deze euregionale contacten tussen colleges, gemeenteraden weer leven in te 

blazen? 

3. Gezamenlijk bezoeken van projecten in andere steden gebeurde voorheen veelvuldig met de 

raad. Ook dat is afgeschaft. 

Vraag  7a: Ziet u het belang in van het gezamenlijk bezoeken van projecten in andere steden? 

b. Bent u van plan dit weer op te pakken met de gemeenteraad? 

4. Beurzen in het MECC 

Het MECC is eigendom van de gemeente Maastricht, terwijl het college een passe partout heeft, 

wordt de raad niet eens uitgenodigd (zoals het college wel altijd deed) voor de belangrijkste beurzen 

en evenementen. Twee periodes terug en daarvoor, gebeurde dat dus veelvuldig, werden gasten en 

gemeenteraad uitgenodigd; wederom een verschraling van kennis en contacten voor de raad en het 

niet in positie brengen van de raad.  

Vraag 8 a: Ziet u het belang ervan in dat de gemeenteraad zich zoveel mogelijk op de hooste kan 

stellen – net als het college - van de beurzen, evenementen en bijeenkomsten in het MECC, daar 

contacten kan leggen en kennis kan op doen in het belang van de stad?  

b. Bent u van plan dit weer op te pakken en te zorgen dat de gemeenteraad terecht kan voor de 

belangrijkste zaken in het MECC? 

c. Hoeveel uitnodigingen voor het MECC gaan namens het college jaarlijks de deur uit en voor welk 

totaal bedrag? 

d. Kunnen we een overzicht krijgen van de uitgenodigde partijen? (dus geen namen van 

particulieren)   

5. Rieukaarten 

Het college krijgt elk jaar gratis kaarten voor de Rieuconcerten en koopt er ook veel in (betaald uit de 

algemene middelen), om uit de delen aan relaties van omringende gemeenten, aan de leden van de 

provinciale staten, gedeputeerden, ambtenaren, tweede Kamerleden,  zelfs Caroline van de Plas en 

haar moeder werden uitgenodigd. Vip-programma met vooraf een groot buffet in het stadhuis, (zie 

foto’s op de site RTVM), maar de eigen gemeenteraad wordt niet uitgenodigd door het college. Het 

college stelt dat ze haar relaties goed moet onderhouden, maar ziet blijkbaar niet het belang van in 

de relatie met haar eigen gemeenteraad te onderhouden en dat is een pijnlijke constatering. Dat het 

college moet netwerken en relaties moet onderhouden, geldt zeer zeker voor de gemeenteraad - die 

ook voor dezelfde opgave staat de stad mee te besturen - opdat ze haar werk goed kan doen. Alleen 

is het college hiervoor optimaal geoutilleerd in tegenstelling tot de gemeenteraad, dus zou het voor 

de hand liggen dat het college de gemeenteraad in de positie brengt en zoveel mogelijk de 



 
gelegenheid geeft om te netwerken, contacten te leggen, kennis te vergaren tijdens deze 

gelegenheden. Afschepen met de woorden ”Koop zelf maar een kaartje” biedt natuurlijk niet 

dezelfde kansen als gezamenlijk te verschijnen en is met onze kleine wedde niet te realiseren.  

Vraag 9a. Hoeveel gratis kaarten krijgt het college elk jaar voor het Rieuconcert en waarom? 

Vraag b. Hoeveel kaarten koopt het college jaarlijks in voor zichzelf en haar gasten en voor welk 

bedrag (incl. Vip-programma)?  

Vraag c. Horen er ook hotelovernachtingen bij? 

Vraag d: We werden erop geattendeerd dat men zich afvroeg waarom de gemeenteraad ontbrak bij 

de Rieuconcerten en dat het college 35 gratis kaarten heeft teruggegeven aan de Rieuorganisatie. 

Waarom kwam het niet eens bij u op, om de raad ook uit te nodigen nu u toch kaarten over had? 

Vraag e. We hebben meermaals verzocht ook de gemeenteraad uit te nodigen en gezamenlijk te 

gaan. Gesteld werd dat de raad maar zelf kaarten uit de eigen portemonnée moet betalen. Welke 

argumenten rechtvaardigen dat?  Waarom maakt u dit verschil? 

Vraag f. U gaf aan dat u als college moet netwerken en dat u banden moet aanhalen met relaties. U 

nodigde ook de Statenleden uit. Waarom is het aanhalen van de banden en onderhouden van de 

relatie met statenleden wel belangrijk en met de eigen gemeenteraad niet?  

Vraag g. Welk rendement hebben de uitnodigingen van de Statenleden opgeleverd? 

U nodigde Caroline van der Plas uit met haar moeder voor concert en VIP-behandeling. 

Vraag h. Waarom is het aanhalen en onderhouden van de banden met Caroline van der Plas en haar 

moeder wel belangrijk en met de eigen raad niet en wat was het rendement?  

 

6. Preuvenemint 

Ook voor de opening wordt de raad niet meer uitgenodigd, dat was wel altijd het geval. Gedurende 

al die dagen gaat het college met haar gasten op pad en niet een keer vertoont het college zich 

gezamenlijk met de raad op dit belangrijke evenement. 

10 a. Hoeveel geld geeft u jaarlijks uit voor het preuvenemint voor college, ambtenaren en uw de 

relaties? 

b. Wie nodigt u uit voor dit evenement? En hoeveel gasten betreft het jaarlijks? 

c. Wat levert dat aan rendement op? 

7. Tefaf   

Het college heeft daar ook een stand waar ze gasten met drank en hapjes ontvangt. Het college gaat 

elk jaar naar de opening van de Tefaf en ontvangt tijdens die dagen gasten. De raad wordt niet 

betrokken. 

11 a. Hoeveel kaarten koopt u jaarlijks in voor uw relaties en om welk bedrag gaat het? 

c. Wat heeft dat aan rendement opgeleverd voor de stad?  

e. Bent u van mening dat u “het hoogste orgaan” ook moet uitnodigen voor een evenement dat zo 

belangrijk is voor de stad? 

8. Sleuteloverdracht 

12. a. Wat zijn de jaarlijkse kosten buffet in het stadhuis plus diner na afloop die u maakt voor de 

gasten tijdens de sleuteloverdracht? 

12. B behoren daar ook hotelovernachtingen bij?   

 

9. Chengdu 

13 a. Hoe vaak is het college naar Chengdu gereisd en wat hebben de reizen naar Chengdu gekost? 

b. Hoeveel tijden geld  heeft het de afdeling economie gekost al die reizen voor te bereiden? 



 
c. Wat is het rendement voor de stad is geweest? 

Banden onderhouden en reizen naar Chengdu. We zien er het nut niet van in. Ook gezien het feit dat 

China de mensenrechten niet respecteert en gruwelijke dierenmishandeling plaatsvindt, vinden wij 

dat die banden met zo’n land gekapt moeten worden. Ook in de gemeenteraad werd er een motie 

voor ingediend om de stedenband te verbreken. 

d. Wanneer stopt u nu eindelijk met dit stedenverband en stopt u er inmiddels al geen tijd en geld 

meer in? 

10. Buitenlandse en binnenlandse reizen 

14.a. Hoeveel buitenlandse reizen heeft het college de afgelopen 4 jaar gemaakt, met welk doel, 

waarnaar toe, en wat waren de kosten per jaar?  

b. Welk rendement heeft dat opgeleverd voor de stad? 

11. Mega feest in het theater voor college, ambtenaren en griffie 

15 a. Wat heeft dit feest gekost? 

b. Waarom werd de gemeenteraad niet op de hoogte gesteld en waarom was de raad niet welkom? 

 

Liberale Partij Maastricht 

Kitty Nuyts 


